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Coin Desk: ”Tesla deþine
Bitcoin în valoare de
circa 390 milioane dolari”
l Compania fondatã de Elon Musk este al treilea cel mai

mare deþinãtor public de Bitcoin, dupã MicroStrategy ºi

Marathon, conform Bitcoin TreasurieslAutoritãþile de

reglementare din Statele Unite au aprobat, recent, lansarea

unor ETF-uri pe Bitcoin spot

D
eþinerile în Bitcoin (BTC) ale
producãtorului de maºini
electrice Tesla (TSLA) au rã-
mas neschimbate în trime-

strul al patrulea din 2023, conform ul-
timului raport publicat miercuri, scrie
Coin Desk. Practic, raportul nu men-
þioneazã nimic despre criptomonedã,
ceea ce sugereazã cã firma fondatã de

Elon Musk nu a cumpãrat sau vândut
Bitcoin în ultimele trei luni ale anului
trecut, deþinerile companiei fiind eva-
luate la circa 390milioane de dolari la
preþurile de miercuri, mai noteazã
publicaþia menþionatã.

ANDREI IACOMI
(continuare în pagina 4)

“Modul în care COMVEX a ajuns
în controlul lui Dan Drãgoi

este schema unei escrocherii” (II)
(Cine-mparte, parte-ºi face/Povestea nespusã a privatizãrii în masã)

- Interviu cu Raymond de Rubeis, fost membru în Consiliul de Administraþie al COMVEX -

Radu Soviani: Era încã un general
activ?
Raymond de Rubeis: Da, din câte
ºtiu eu, da. A fost mereu activ.
Dacã cineva vrea sã înþeleagã
cum este Dan Drãgoi, el este ca
un lobbist, aº spune ca este unul
dintre cei mai buni lobbiºti din
România. Este capabil sã aran-
jeze lucruri. Mi-a spus o datã:
tipul ãla are nevoie de ceva, ti-
pul celãlalt are nevoie de ceva
ce are tipul celãlalt. Îi aduc la aceeaºi
masã.
Radu Soviani: Deci mai degrabã

ca un intermediar, nu ca un lobbist.
Raymond de Rubeis:Voi fi foarte

abrupt - când l-am întâlnit, în 1996, era
ºeful unei companii cu operaþiuni în
România, dar nu era un investitor, nu

era un CEO, nu conducea el afacerea.
Conducerea era la Londra. El era doar
un angajat ºi toate salariile erau plãtite

de la Londra.
Radu Soviani: Deci era

doar un angajat administrativ.
Raymond de Rubeis: Da,

era doar un personal admini-
strativ. ªi apoi, îºi face o casã
mare, ceasurile pe care le poar-
tã. Este foarte materialist. Nu
spun cã e ceva rãu. Dar asta e

natura lui.
Radu Soviani: Deci în 2014-2015

s-a schimbat...
Raymond de Rubeis: În 2014-

2015 ceva s-a schimbat. A devenit
mult mai agresiv, mult mai ameninþã-
tor, în 2016 se întâmplau deja toate
acestea. În 2017 m-a ameninþat cã sa-

lariul meu va fi redus cu 50%.
Radu Soviani: Vã þintea personal.

2014-2015 coincide cu împingerea lui
Bogdan Drãgoi în piaþa de capital, la
SIF1. Credeþi cã face parte din aceeaºi
schimbare de atitudine?
Raymond de Rubeis: Nu are cum

sã nu facã parte.
Radu Soviani: Cum e Bogdan

Drãgoi? Îl ºtiþi si pe el.
Raymond de Rubeis: Bogdan era

un tip extraordinar.Unul dintre ceimai
buni prieteni ai mei.
RaduSoviani:Extraordinar în sen-

sul cã l-aþi lua la petreceri sau un tip
extraordinar în general?
RaymonddeRubeis:Un tip extra-

ordinar în general.Mergeam în vacan-
þe împreunã, eu cu soþia mea, el cu
prietenele lui. Eramprieteni buni.Atât

de buni încât atunci când s-a mutat la
Londra sã lucreze, stãtea în aparta-
mentul meu. Eu sunt mai în vârstã
decât el, aveamalt stil de viaþã, cãlãto-
reammult pentru compania la care lu-
cram, aºa cã el a stat trei luni ºi apoi s-a
mutat într-un alt apartament cuniºte ti-
neri pe care îi întâlnise, ceea ce e nor-
mal, pentru cã altfel ar fi locuit singur
in apartamentul meu, pentru ca eu cã-
lãtoream mult. Ne-am implicat în
achiziþia unei mari companii din Ger-
mania, Bogdan a venit cu noi în Ger-
mania cu compania mea din Marea
Britanie, era ºi el acolo, dobândind ex-
perienþã. Eramprieteni. Întorcându-ne
în România, ne vedeam, am fost prie-
teni buni pânã când, în 2014-2015,
ceva s-a întâmplat în relaþia dintre
mine ºi Bogdan Drãgoi. S-a schimbat

foarte mult.
Radu Soviani: Credeþi cã trãieºte

în umbra tatãlui?
Raymond de Rubeis: Dan Drãgoi

îi face micro-managementul lui Bog-
dan Drãgoi. Întotdeauna a fãcut-o. A
devenit secretar de stat într-un guvern
ºi apoi devine ministru de finanþe ºi
apoi devine consilier prezidenþial la
Bãsescu ºi apoi devine CEO la SIF.
Întotdeaunami-am dorit ca Bogdan sã
meargã pe pieþele internaþionale. Sã se
loveascã de ele, sã-ºi toceascã singur
dinþii. Dar Bogdan Drãgoi pe care
l-am cunoscut atunci nu este Bogdan
Drãgoi de acum.
Radu Soviani: Credeþi cã Dan

Drãgoi încã îi face micromanagemen-
tul luiBogdanDrãgoi, caCEOlaSIF?
Raymond de Rubeis: O, da. Pro-

blema cea mai mare a lui Dan Drãgoi
cu mine, acum ºi din punctul meu de
vedere, este cã e atât de nervos pemine
pentru ca eu nu am acceptat ceea ce a
fãcut. Nu am mentalitatea balcanicã,
aºa spune lumea. Oamenii mi-au spus,
mai mulþi: ceea ce se aºtepta sã faci era
sã taci din gurã, sã accepþi. Încã deþii
50%din acþiuni ºi încã îþi pãstrezi sala-
riul integral, ai o maºinã de la
COMVEX, ai un stil bun de viaþã. Adi-
cã, ca o persoanã care se gândeºte nu-
mai la bani. Am patru copii, dar am în
gând un traseu pentru ei: sã meargã la
facultãþi internaþionale. Tatãl meumi-a
dat privilegiul sãmerg la ºcoli private ºi
apoi la o facultate bunã. Vreau ca acest
privilegiu sa îl extind asupra copiilor
mei.Tatãlmeua fost ºoferdecamion.

(continuare în pagina 3)

n partea a doua a interviului cu
Raymond de Rubeis, fost mem-
bru în Consiliul de Administra-
þie al COMVEX ºi cel care a fost
cununat de Dan Drãgoi, conti-
nuã povestirea experienþei

sale despre cuma fost deposedat prin
manevre dolosive, de jumãtate din
acþiunile pe care le deþinea indirect la
COMVEX. Deposedarea, în beneficiul
familiei Drãgoi, o evalueazã la apro-
ximativ 17,5 milioane de euro.
Este foarte interesantã relatarea lui
de Rubeis din aceastã a doua parte le-
gatã de experienþa cu �cercetarea�
de cãtre organe a faptelor sesizate.
Sunt foarte mulþi care nu vor sã se
mai vorbeascã vreodatã despre mal-
versaþiunile privatizãrii ºi despre pri-
mitivismul manoperelor dolosive.
Nici Comvex nu vrea sã vorbeascã.
Pentru opinia publicã ºi mai ales pen-
tru acþionarii COMVEX, irefutabil, nu
poate fi pus la dispoziþie CV-ul lui Dan
Drãgoi (invocând cã au pus o sintezã
prin niºte rapoarte bursiere). ªi con-
tractul de privatizare e de neprezen-
tat. ªi preþurile de câte 1,1 milioane
de euro pentru care s-au ales fix soþii-
le celor doi administratori sunt de ne-
spus acþionarilor. ªi totuºi, în rã-
spunsul la cererea de informaþii adre-
satã de cãtre COMVEX, nu am primit
încã un refuz pentru interviul solici-
tat cu veteranul ofiþer Dan Drãgoi,
solicitat pentru proxima adunare ge-
neralã a acþionarilor, acum, de la fi-
nal de Ianuarie 2024.
Prin urmare, vã invit sã intraþi în culi-
sele uneia dintre cele mai primitive
manevre dolosive de pe piaþa de capi-
tal din România, fãcutã sub ochii
ASF, ANAF ºi a procurorilor.

RADU
SOVIANI

De ce se topeºte stînga
europeanã

Î
n perspectiva alegerilor pentru
Parlamentul European, aceastã jal-
nicã ºi pãgubitoare contrafacere a
instituþiei fundamentale a demo-

craþiilor moderne, studiile privind
configuraþia viitoare a culorilor politi-
ce reprezentate la nivelul Uniunii Eu-
ropene devin tot mai aplicate ºi susci-
tã un interes bine marcat. Cel realizat
recent de Consiliul European pentru
Relaþii Externe ne anunþã prãbuºirea
(relativã) a partidelor de centru-stînga

ºi a celor ecologiste, numite generic
�Verzi�. Nu studiul în sine face obiec-
tul discuþiei prezente, ci tema reliefatã
de el: stingerea treptatã a forþei de re-
prezentare politicã a filonului so-
cial-democraþiei europene. Apusul
îndelungat, dar accentuat, al celui de
al doilea pilon tradiþional al sisteme-
lor politice pe care s-au constituit ºi,
pînã la un punct, s-au dezvoltat demo-
craþiile europene.
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Osificarea partidelor, inamovibilitatea vîrfurilor, dezvoltarea clicilor ºi a clanurilor
competitive din interiorul partidelor, aflate în luptã necruþãtoare pentru cucerirea
cheilor de la �ultimul etaj�, reprezintã un tablou tipic. În acest fel, capacitãþile
proprii de reflecþie, dezbaterile capabile sã producã idei ºi soluþii noi problemelor
politice ºi sociale fundamentale s-au redus încet ºi sigur, pînã la situaþia de azi, cînd
tot ceea ce mai pot produce aceste partide este o colecþie sãracã de lozinci tîmpe ºi
niºte zeamã ideologicã chioarã, cu care nu se mai îmbatã nimeni.

Elon Musk: ”Producãtorii
chinezi de maºini
electrice îºi vor «demola»
concurenþii, în lipsa
barierelor comerciale”

P
roducãtorii de automobile
electrice chinezi vor avea un
succes �semnificativ� în afara
Chinei, crede Elon Musk,

fondatorul Tesla, scrie CNBC.
�Companiile de maºini din China

sunt celemai competitive companii de
maºini din lume. Prin urmare, cred cã
vor avea un succes semnificativ în afa-
raChinei, în funcþie de ce tarife sauba-
riere comerciale vor fi stabilite�, a

spus Musk miercuri, în conferinþa de
prezentare a rezultatelor Tesla. �Sin-
cer, cred cã dacã nu vor fi stabilite ba-
riere comerciale, acestea vor demola
aproape majoritatea companiilor din
lume�. În prezent, Comisia Europea-
nã, braþul executiv al Uniunii, investi-
gheazã subvenþiile acordate producã-
torilor devehicule electricedinChina.

A.I.
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